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Rok 1957 

Počasí během roku, polní práce 

Zima na počátku roku 1957 byla normální, takže ozimy přezimovaly dobře. Sníh se udržel 

přes celý leden, největší mrazy okolo 15. až 20. ledna dosahovaly – 12°C až – 15°C. 

V únoru nastala obleva, oteplení a v březnu přišlo jarní počasí, takže začalo jarní setí, které 

skončilo v 1. týdnu března. Jaro bylo celkem chladné a z počátku deštivé, v poslední třetině 

období se zvýšily teploty na 25 až 30°C, zvláště v červnu. Žně začaly s dešti, trvajícími 

skoro 14 dní. Koncem července a pak až v druhé třetině srpna se úplně vyjasnilo a hodně 

oteplilo. S přicházejícím podzimem nastala chladna a skoro celé září pršelo, takže nemohlo 

být započato s podzimními polními pracemi. Ku konci prvé poloviny října se však 

vyjasnilo a oteplilo, takže sklizeň okopanin byla skončena do 15.11. 

Postup socialisace vesnice 

Zapojení družstevníků až na košikáře – zemědělce bylo v jarních pracích dobré. Stranická 

skupina KSČ v JZD se přičinila, že všechny jarní práce I. etapy byly ukončeny do 20.4., 

čímž splnila závazek k 40. výročí VŘSR. 

Po žních byl proveden nábor nových členů pro JZD Slížany. Bylo získáno 12 nových členů 

s výměrou 38 ha půdy. Jeden soukromý zemědělec s výměrou 8 ha půdy přešel se 

svolením ONV na ČSSS. 

Další náborové pohovory s 9 soukromými zemědělci, kteří obhospodařovali 51 ha půdy, 

byly bezvýsledné pro jejich záporný postoj k socialisaci vesnice. Mimo to zůstává 

v soukromé držbě 9 zemědělských závodů s výměrou 0,50 – 2 ha, tj. celkem 9,79 ha. 

Zbývající drobní držitelé půdy do 0,50 ha budou přesvědčováni ke vstupu do JZD pomocí 

závodů, ve kterých pracují. 

Rostlinná výroba 

Výmlat obilí, který trval od 8.8. do 26.8.1957, pokračoval dobře a přesto, že byly ztráty na 

zrně, vykazoval tyto výnosy: 

pšenice 1 300 q tj. 25,10 q a 1 ha 

žito 733 q tj. 30,00 q a 1 ha 

ječmen 1 640 q tj. 33,45 q a 1 ha 

oves 1 043 q tj. 31,70 q a 1 ha 

řepka 142 q tj. 14,20 q a 1 ha 

cukrovka 22 425 q tj. 345,00 q a 1 ha 

brambory 16 000 q tj. 200,00 q a 1 ha 

JZD splnilo dodávky obilovin dne 12.8.1957 na 153% dodáním 1 227 q zrna. Odvoz řepy 

v podzimních pracích vázl a bylo nutno využít vojenská vozidla a auta patronátního 

závodu Pozemní stavby. 

Živočišná výroba 

Zástav dobytka na 100 ha půdy v JZD k 31.12.1957: 

skotu 
66 kusů, z toho krav 29,5 ks, 

telat od 100 krav = 93 ks 

prasnice 11,1 ks – selat od 1 prasnice = 10,40 ks 

Výroba živočišných produktů v JZD na 1 ha: 

maso 
hovězí = 76,3 kg, 

vepřové = 90,3 kg 

mléko = 671,6 l, 
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vejce = 0, protože zástav drůbeže znovu začíná po moru slepic. 

Přehled hospodaření JZD 

Na výměře 346 ha půdy, kterou JZD v roce 1957 obhospodařovalo, získalo tyto příjmy: 

hrubý příjem z 1 ha 4 510 Kčs 

  z toho rostlinná výroba 1 910 Kčs 

  z toho živočišná výroba 2 297 Kčs 

náklady na 1 ha 1 482 Kčs 

čistý příjem z 1 ha 3 028 Kčs 

Naproti tomu výdaje činily: 

příděl nedělitelnému fondu 8,10% 

příděl sociálnímu fondu 2,44% 

příděl kulturnímu fondu 0,45% 

příděl provoznímu fondu 40 546,60 Kčs 

Na práci na 1 ha obhospodařované půdy se jevila potřeba 116 PJ. 

plánovaná hodnota PJ 19,- Kčs 

skutečná hodnota PJ 20,- Kčs 

naturální hodnota PJ 5,51 kg 

Průmysl, řemesla, obchod, peněžnictví 

Ze sedmi samostatných živnostníků v obci zůstává jen Theodor Novotný, kovář. Z řemesel 

je nejrozšířenější košíkářství, jehož dělníci pracují pro Krajský košikářský průmyslový 

podnik v Morkovicích a pro Košikářské družstvo v Morkovicích. 

Rozpočet obce byl pro rok 1957 preliminován: 

Příjem 67 600 Kčs 

Vydání 52 400 Kčs 

Rozdíl 15 200 Kčs byl převeden do vyššího rozpočtu ONV Kroměříž 

Mimo to pro akci „Z“ získáno do rozpočtu dalších 9 000 Kčs na provedení kanalisace u 

cesty k objektům JZD. Doplňkový rozpočet v částce 4 800 Kčs, získaný z místních zdrojů, 

bude věnován na opravu mostu. 

Místní národní výbor 

K připravovaným volbám do 

MNV bylo již v měsíci únoru 

ustaveno 12 volebních komisí 

do 12 volebních obvodů a 

navrženi kandidáti. Současně 

byly připravovány volby do 

ONV a KNV. Na veřejných 

besedách se voliči seznámili 

s kandidátem ONV A. 

Koupilem z Morkovic a 

kandidátem KNV Al. 

Zdražilem z Uhřic. Také 

kandidáti MNV besedovali ve 

svých obvodech s voliči o 

úkolech MNV v obci. Volby 

byly konány 19. května 1957 ve školní budově. Pro kandidáty MNV bylo odevzdáno 323 

platných hlasů, z toho škrtnuto 9 hlasů, tj. 2,78%. K volbám se nedostavilo úmyslně 6 

osob, v nemocnici byly 2 osoby, mimo obec byly 3 osoby, takže účast byla 96,71%. 
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V I. obvodě byl zvolen Oldřich Křepelka 28 hlasy, v II. obvodě R. Šimoník 27 hlasy (3 

škrtnuty), ve III. obvodě Jan Tesař 28 hlasy, ve IV. obvodě Klement Přibyl 24 hlasy (3 

škrtnuty), v V. obvodě Božena Kouřilová 24 hlasy (3 škrtnuty), v VI. obvodě Miroslav 

Zatloukal 26 hlasy, v VII. obvodě Alois Řezáč 27 hlasy, v VIII. obvodě František Kadlec 

28 hlasy, v IX. obvodě Rudolf Malý 26 hlasy, v X. obvodě Anna Holubová 27 hlasy, v XI. 

obvodě Antonín Malý 28 hlasy, ve XII. obvodě Ladislav Zaoral 26 hlasy. 

Nový MNV byl sestaven takto: Předseda L. Zaoral, tajemník František Kadlec a radu 

MNV utvořili: Rudolf Malý – člen JZD, Jan Tesař – soukromý zemědělec (oba bezpartijní) 

a Anna Holubová – členka KSČ. 

Do zemědělské komise byli zvoleni: Rudolf Malý, Jan Tesař, Ant. Malý a Božena 

Kouřilová. 

Finančně rozpočtovou komisi tvořili R. Šimoník, Fr. Urban a Rudolf Šabata. Kulturně 

zdravotní komisi tvoří Oldřich Křepelka, Miroslav Zatloukal, Jan Pospíšil a Jiří Rachtava. 

Do technicko plánovací komise byli určeni: Klement Přibyl, Al. Řezáč, Frant. Štěpánek 

mladší, Lad. Navrátil. V tělovýchovné a sportovní komisi mají pracovat Ivo Navrátil, 

Adolf Rachtava, J. Hanák a Božena Křepelková. Ze jmenovaných komisí plnily své úkoly 

v roce 1957 všechny mimo komisi pro tělovýchovu a sport, kterou tvořili sice mladí lidé, 

ale o práci neprojevili zájem. Celá tělovýchovná činnost se vyvíjela jen v dobrovolné 

tělesné výchově školy, kde žactvo cvičila V. Mašínová od dubna do října 2 hodiny týdně. 

Do výboru žen byly dne 24.6.1957 zvoleny: Božena Kouřilová, Anežka Křepelková, 

Drahomíra Glózová, Vlasta Šamánková, Eleonora Dvořáková, Jindra Rachtavová a A. 

Šimoníková. Členky VŽ si předsedkyní zvolily Anežku Křepelkovou a zapisovatelkou A. 

Šimoníkovou. 

Úpravy v obci a JZD 

Po mnoha letech byla přes obec válcovaná koncem října silnice. Její stav je sice lepší, ale 

zcela nevyhovuje, poněvadž není bezprašná. 

K zvýšení odchovu prasat postavilo JZD porodnu pro prasnice.  

Zlepšení životní úrovně se projevuje v přístavbách, nadstavbách a vnitřních i venkovních 

úpravách domů. 

Veřejný život. Ohlas mezinárodních událostí. Boj za mír. 

Rozruch mezi občany způsobila rozhlasová a novinová zpráva o umělé družici Země, 

kterou raketami vystřelili v SSSR dne 4. října 1957 do výše 900 km. Družici, pro její malý 

průměr 53 cm, nikdo v naší obci nezpozoroval, ale její signály, vysílané čsl. rozhlasem, 

slyšel každý. 

Ještě větší podivení způsobila další zpráva o II. umělé družici, vystřelené dne 3.11.1957 i 

s živým psem do výše 1500 km opět v SSSR. Obě družice krouží kolem Země a znamenají 

první krok namířený člověkem do vesmíru. 

 V listopadu a prosinci byl ve volebních obvodech projednáván na veřejných schůzích 

v rámci celonárodní diskuse obsah dopisu ÚV KSČ. V naší obci probíhala diskuse 4. a 5. 

12. za účasti 63 občanů a zaměřila se hlavně k zlepšení místních poměrů hlavně 

v zemědělství. Z diskuse vyplynulo: 

a) Zvýšení výměry orné půdy zrušením nevýnosných prutníků. Náhradou zřídit remízky 

pro polní zvěř. 

b) Zvýšit stav dobytka v JZD o 29 kusů hovězího, z toho 8 dojnic a o 100 ks vepřového. 

c) Zlepšit výrobní výsledky JZD dojením 3x denně, zvýšením dojivosti o 290 l na 1 ha, 

aby byl splněn plán 360 tisíc l mléka ročně. Pro sklad mléka zřídit v kravíně 

elektrickou ledničku. 

d) Adaptovat stodolu u Pěnčíků a chlévy v Oboře k rozšíření stájové plochy JZD. 



4 

e) Dokončit dlažbu Uličky, upravit cesty, mosty, veřejné elektrické osvětlení, opravit 

veřejný vodovod a zřídit požární nádrže. 

Politické strany, kultura, školství, náboženství. 

Velmi slabou práci v tomto roce vykazovala VO KSČ Slížany, jejímž předsedou byl 

zvolen po velkých průtazích J. Závojský, zaměstnaný u STS Zborovice. Členské schůze 

byly konány jen 4, veřejná 1 a výborové měsíčně za vedení zástupce OV KSČ 

z Kroměříže. RSŠ se nekonal, práce neplánována, usnesení řádně neplněno a proto zájem 

členů o život ve straně ochaboval. 

Naprosto žádnou činnost nevyvíjela MS ČSM, která má 8 členů a o další získávání 

mládeže se nestará.  Jednou z příčin špatné činnosti je zaměstnání mládežníků v závodech 

mimo obec, kde pracují střídavě v ranních, odpoledních nebo nočních směnách, takže 

nemají možnost se společně sejít. 

Osvětová beseda měla 8 přednášek, 9 besed, 1 výstavku knih, 11 vzpomínkových večerů a 

oslav, 19 film. představení putovního kina, 34 rozhlasových relací a 6 tanečních zábav. 

Dobře sloužil televizor při večerních besedách v kulturní jizbě, který byl získán za dobrou 

knihovnickou práci od KNV v Gottwaldově. Knihovna OB měla 1 275 svazků, 1 598 

výpůjček, 108 čtenářů a byla doplňována nákupem knih z mimořádné dotace ONV a KNV 

v obnose 1 400 Kčs. 

Škola zůstává i nadále jednotřídní s 3 postupnými ročníky, v nichž bylo vyučováno 20 

žáků. Žáci 5. postupného ročníku byli převedeni do OSŠ v Morkovicích, kam byla 

přeložena i učitelka V. Mašínová. 

Na budově národní školy byla po 30 letech opravena a natřena okna z venkovní strany 

nákladem 3 300 Kčs. 

V mateřské škole, která je umístěna v přízemí pravého křídla budovy národní školy byly 

položeny parkety nákladem 4 500 Kčs. Do školky bylo zapsáno 22 dětí a učitelkou je Anna 

Šimoníková, která nastoupila po odchodu nemocné učitelky V. Musilové v květnu 1955. 

Dne 13. listopadu zemřel náhle 2. dělnický president ČSR Antonín Zápotocký. Tuto 

zprávu přijali občané a členové strany se zármutkem, který vyjádřili svými podpisy na 

kondolenčních arších a velkou účastí na tryzně, konané ve škole v den pohřbu 18.11.1957. 

Novým presidentem byl zvolen Antonín Novotný dne 19.11.1957. 

 

Rok 1958 

Počasí, polní práce, úroda. 

Bezsněžná zima v prosinci 1957 pokračovala i v lednu a únoru tohoto roku. Trochu sněhu 

napadlo v polovině ledna, kdy byly mrazy kolem –10°C. Únor byl deštivý a poměrně teplý. 

Zima si to vynahradila až v březnu. Ve druhém týdnu napadlo 20 cm sněhu a protože se 

dostavily mrazy, zůstal ležet i v 3. březnovém týdnu. Teprve koncem měsíce se oteplilo, 

sníh roztál, ale do velikonoc zaseto nebylo. 

Hluboká orba na zimu byla dobře provedena a k vykalování opatřeno přes 5 000 q 

cukrovarských kalů. Vykalování půdy jako příprava před řepu provedeno na 88%, vápnění 

půdy na 75%. V měsíci dubnu se počasí zlepšilo a jarní setí i sadba rychle pokračovaly. 

V květnu a červnu se práce s cukrovkou i senoseč opožďovaly pro chladné a deštivé 

počasí, které se protáhlo až do žní. Žně začaly koncem července a sklizňové práce byly 

zdržovány častými přeháňkami. Když se na počátku srpna vyjasnilo, opožděné žně 

pomáhaly zdolat dva přidělené kombajny a též noční výmlaty, takže do konce prázdnin 

byly i výmlaty skončeny a dodávky obilovin splněny na 103%, tj. 2 116 q. Zato podzim 

byl velmi slunný. Málo deště napadlo na začátku a na konci září, v druhé polovině října a 
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na začátku listopadu, takže podzimní polní práce rychle pokračovaly byly skončeny ve 

stanovených lhůtách již začátkem listopadu. První sníh napadl v posledním týdnu 

listopadu, potom zamrzlo a začátkem prosince opět sněžilo. Za slunného počasí v polovině 

prosince sníh roztál a na vánoční svátky pršelo. 

Socialisace vesnice. 

Socialisace vesnice byla v tomto roce uskutečněna na 96,62%. Přispěla k tomu nově 

prováděná arondace půdy, protože další soukromníci přistupovali za členy JZD. Kromě 

Miroslava Malého č. 72, který odmítá vstoupit do JZD, bylo získáno posledních 16 

zemědělských rodin- Tímto bylo do JZD přijato 23 nových členů se 64 ha půdy, takže ku 

konci roku obhospodařuje JZD Slížany 405 ha orné půdy nebo 413 ha zemědělské půdy 

mimo záhumenek. Horší je stav schopných sil na uvedenou výměru půdy. JZD má sice 251 

členů, ale skutečných pracovníků – po odečtení pomáhajících důchodců – je 96. 

Situace v JZD 

V plnění Kroměřížské výzvy družstvo neuspělo a mnohé úkoly nesplnilo. Příčin bylo 

několik: mnozí členové považovali Kroměřížskou výzvu za pouhý papír, mnohých se 

nedotkla proto, že se cítí zaměstnanci a ne vlastníky JZD, jindy zaskřípala organisace práce 

v JZD, protože například výsledky práce STS nebyly řádně kontrolovány, jindy byly 

změkčovány normy a v živočišné výrobě v kravíně bylo nutno mnohdy práci přímo 

přikazovat a nařizovat. 

Také v mechanisaci práce nebylo JZD vedeno dobře. Starý traktor Z-25 dokončuje svůj 

chod a stroje STS neplnily dobře své úkoly. Hnůj měl být vyvezen 4x do roka, ale i 

s největšími obtížemi i s pomocí STS byl vyvezen jen 2x. Druhý odvoz zůstal i z části 

nezaoraný. Močůvka – výborné tekuté hnojivo – odtékala nevyužitá na cestu u kravína, 

protože STS Morkovice nemá čas k odvozu fekálním vozem nebo traktoristy, poněvadž 

odjeli na výdělek na stavby Ostravska. 

Rostlinná výroba 

Plánovaná rostlinná výroba na výměře 413 ha byla splněna takto: 

 plánovaný výnos na 1 ha splněno 

obilí 29,6 q 28,9 q 

brambory 190,00 q 172,00 q 

cukrovka 310,00 q 339,00 q 

řepka 18,00 q 17,00 q 

jetelotráva (semeno) 3,25 q 5,60 q 

krmiva 301,00 q 391,00 q 

Družstevníci překročili svůj závazek na počest XI. sjezdu KSČ a dosáhli po 1 ha cukrovky 

více než se zavázali. (Pochvala v Jiskře – Kroměříž č. 56 z 20.11.1958.) 

Živočišná výroba. 

Zástav dobytka na 100 ha půdy v JZD Slížany k 31.12.1958: 

Skot = 84 ks, z toho krav 33 ks, prasnic 12 ks. Natalita = 100 telat od 100 krav, 12 selat od 

1 prasnice. 

Výroba živočišných produktů v JZD Slížany na 1 ha: 

maso hovězí 95,5 kg 

maso vepřové 116,6 kg 

mléko 721,7 l 

vejce 61,2 ks 

K zajištění užitkovosti krav likvidaci TBC u skotu bude nutno brzy postavit nový kravín. 
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Hospodaření JZD. 

Přehled hospodaření v JZD Slížany za rok 1958: Na výměře 413 ha půdy činil hrubý 

příjem z 1 ha 5 366 Kčs, z čehož připadlo na rostlinnou výrobu 2 234 Kčs a živočišnou 

výrobu 2 854 Kčs. Náklady na 1 ha byly 2 079 Kčs, čistý příjem z 1 ha = 3 287 Kčs. 

Všechny fondy byly plně sanovány. Příděl nedělitelnému fondu = 11,5%, z toho splaceno 

na inventární záp. členům 22 900 Kčs. Příděl sociálnímu fondu = 3%, kulturnímu = 1%, 

provozní fond zajišťovací = 27 100 Kčs. 

Jmění JZD Slížany ku konci roku 1958: 

hodnota investič. 2 072 000 Kčs 

hodnota dobytka 440 000 Kčs 

hodnota strojů 471 000 Kčs 

hodnota zásob zakoupených 8 000 Kčs 

hodnota osiva 81 000 Kčs 

hodnota krmiva 274 000 Kčs 

Celková tržba 2 155 000 Kčs, ze 115 členů průměrně každý vyrobil za 17 912 Kčs. 

Tržba na 1 ha činila 5 610 Kčs, 

náklady na 1 ha činily 2 100 Kčs, 

zisk z 1 ha byl 3 510 Kčs. 

Na pracovní jednotku bylo plánováno 20 Kčs, skutečně vypláceno 21 Kčs a naturálie 

v hodnotě 5,25 Kčs. Na 1 ha spotřebováno 113 pracovních jednotek. 

Výbor JZD. 

V představenstvu JZD byli: Vítězslav Krejčí, předseda, Aloisie Matuštíková, zástup. 

předsedy, František Krpec, agronom, Bartoloměj Krejčí, zootechnik, František Jurečka, 

vedoucí pracovních skupin, Štěpán Tesař, předseda revisní komise, Irena Mandrholcová, 

účetní a Alois Tesař, pokladník. 

Výstavba v JZD. 

Na investice obdrželo JZD 110 000 Kčs, postavilo kancelář s váhou a adaptovalo stáje 

v Oboře. Vše v hodnotě 200 000 Kčs. 

Živnosti. 

Při likvidaci soukromého sektoru v JZD odhlásil živnost kovář T. Novotný a vstoupil do 

JZD. Také bývalý stolař Čeněk Zlámal se stal údržbářem v JZD Slížany. 

Práce MNV. 

Práce MNV se v tomto roce zlepšila. V 26 schůzích rady MNV byly naplánovány úkoly, 

které po projednání v 13 plenárních zasedáních byly schváleny a za pomoci aktivistů 

uskutečňovány. Úkoly byly zaměřeny převážně k otázce zemědělské, k uskutečnění 

socialisace vesnice. Přispěla k tomu i práce komisí MNV, z nichž nejlépe pracovala 

komise finančně-rozpočtová a zemědělská. 

Práce VŽ při MNV. 

Dobrým pomocníkem při dokončování socialisace vesnice byl výbor žen při MNV, kde 

soudružky pomáhaly upevnit JZD po stránce politické i hospodářské. Staraly se o 

zvyšování pracovní morálky členů družstva uplatňováním dokonalejších pracovních metod 

a mechanisace jak v živočišné tak rostlinné výrobě (např.: mechanisace při krmení, sadbě i 

ve žňových pracích.) 

Také na úpravě obce mají členky i aktivistky VŽ největší zásluhu. Pečlivě upravily a 

udržovaly nejen prostranství před budovou MNV u pomníku padlých bojovníků, ale 
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společnou prací vytvořily na zanedbaném místě v Kašné pěkný parčík lemovaný růžemi. 

Po jejich vzoru i ostatní ženy v obci si upravovaly záhonky před svými domy. 

Doprava, spoje. 

Od 2.6.1958 má naše obec autobusové spojení s Morkovicemi a tím i směrem do 

Kroměříže. Příjezd autobusu do Slížan: 4,20 – 6,30 – 8,20 – 12,20 – 18,50, odjezd 

autobusu ze Slížan: 4,25 – 6,35 – 8,20 – 12,20 – 18,50. Uvedené spoje byly získány po 

dlouhých jednáních a slouží ponejvíce dělníkům pracujícím v Kroměříži, aby se za 

špatného počasí dostali bez obtíží do práce i domů. Proto autobus jezdí jen v pracovní dny. 

Ze života školy. 

Národní škola byla zase jednotřídní a 18 žáky ve 3 postupných ročnících, protože pro 4. 

ročník žactva nebylo a žáci 5. p.r. byli se souhlasem rodičů převedeni do OSŠ 

v Morkovicích; práce učitele na jednotřídní škole byla tím usnadněna. Po stránce 

hygienické bylo ve školní budově zlepšeno zásobování vodou nově zřízeným školním 

vodovodem nákladem 6 500 Kčs. 

Kulturní akce. 

Větší kulturní podniky v obci pořádány nebyly. Divadla a kina navštěvovali místní občané 

v blízkých Morkovicích. Tradiční ples v lednu uspořádali členové ČSPO, masopustní 

zábavu se starými zvyky pořádali zdravotníci ČSČK a letní karneval MS ČSM, která 

znovu začala pracovat pod vedením předsedkyně Marie Křepelkové. Svazáci zajišťovali 

kulturní programy při veřejných oslavách v obci: VŘSR – 10. výročí Vítězného února – 

MDŽ a hráli maňáskové scénky pro děti mateřské školy a účastnili se pracovních brigád. 

Májové oslavy v Morkovicích účastnilo se 125 osob ze Slížan a slížanský alegorický vůz 

s mírovým námětem byl jediný v průvodu. 

 
 

 

Dne 16.7.1958 bylo na veřejné schůzi KSČ projednáno Usnesení XI. sjezdu KSČ. 

K 20. výročí Mnichova byly v obci uspořádány: 24.9. televisní beseda, 26.9. veřejná 

schůze, z níž byla odeslána protestní rezoluce Výboru čsl. obránců míru v Praze, 28.9. 

výstavka knih proti fašismu, 5.12. nástěnková výstavka ze života čsl. armády. 

K 40. výročí vzniku ČSR bylo uspořádáno slavnostní veřejné zasedání MNV. 

Politické strany. 

VO KSČ Slížany má v tomto roce 36 členů řádných a 20 registrovaných, z toho mužů 24 a 

žen 12. Podle stáří je 11 členů do 45 let, ostatní jsou starší. Sociální složení organisace je 

následující: 3 dělníci, 16 členů JZD, 1 pracovník v dopravě, 2 hospodářští pracovníci 
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v zemědělském úseku, 1 veřejný pracovník, 1 učitel a 12 důchodců. Je tedy organisace 

přestárlou potřebuje získat nové, mladé kandidáty, které má dosud jen 2. Největší 

pozornost věnoval výbor strany nově utvořené stranické skupině v JZD Slížany, aby byla 

zajišťována výroba, dodržovány agrotechnické lhůty, prosazovány nové pracovní metody, 

plněny hospodářské úkoly JZD a dokončena socialisace vesnice, což se v podstatě zdařilo. 

Život občanů, ohlas veřejných událostí. 

Celkový život občanů plynul klidně a nebyl narušen žádnými zvláštními událostmi. 

Protože naše obec je převážně zemědělská, jsou občané pracovně zapojeni od jara do zimy, 

kdy nastává částečné uvolnění pracovního úsilí. V zimním období soustřeďuje se život 

v domovech, na besedách u televisorů, které se stávají mimo rozhlasu nejužívanějším 

prostředníkem kultury. 

V tomto roce se v naší obci narodilo 7 dětí a zemřelo ? občanů. 

K zlepšení zdravotního stavu dětí bylo poprvé zavedeno očkování proti dětské obrně 

s dobrým výsledkem. 


